

**Abstract:** Recent research has brought to light substantial fragments in Egyptian demotic, Old Coptic and Greek of manuals of divination by means of drawing lots. Typically, the lots carry a number, and each is attributed to a particular deity. This article presents the documentation known today, including some strips of palm leaf which could have served as the actual lots. It also discusses the degree of variation between the different manuscripts, and possible specific links between the gods and the answers to which they are linked.

**Résumé :** Des recherches récentes ont fait découvrir d'importants fragments en démotique égyptien, en vieux copte et en grec de manuels de divination par tirage au sort. En général, les sorts portent un numéro, et chacun est attribué à une divinité particulière. Cet article présente la documentation connue aujourd'hui, y compris des bandes de feuilles de palmier qui auraient pu servir de sorts réels. Il examine aussi les variations entre les différents manuscrits, ainsi que les éventuels liens spécifiques entre les dieux et les réponses.